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گفتوگوها پیشرفتهای بسیار قابل توجهی داشته اما تعداد موضوعاتی که باقی مانده سختترین، کلیدیترین و جدیترین

موضوعاتی هستند که باید حل شوند.

سعید خطیبزاده، سخنگوی وزارت خارجه ایران؛ 

سعید خطیبزاده، سخنگوی وزارت امور خارجه ایران در نشست مطبوعاتی خود گفت:

همه تحریمها فارغ از برچسبهای زده شده و ناهمخوان با تعهدات طرف مقابل و مانع انتفاع اقتصادی از برجام باید مرتفع
شود.

به گزارش اسپادانا خبر، او اضافه کرد:

گفتوگوها پیشرفتهای بسیار قابل توجهی داشته است البته دامنه و تعداد موضوعات کاهش جدی پیدا کرده است اما تعداد
موضوعاتی هم که باقی مانده است، سختترین، کلیدیترین و جدیترین موضوعاتی هستند که باید حل شوند. اگر به نقطهای

برسیم که طرف مقابل تصور کند از خطوط قرمز خود و منافع مردم و حقوق مردم عبور میکنیم یا به هر دلیلی به توافق
نرسیم هیچگاه با حقوق مردم بزرگ ایران مصالحه نخواهیم کرد. ما هنوز منتظر تصمیماتی هستیم که اروپا و آمریکا باید بگیرند

و ما هنوز آن اراده را در آنها ندیدیم.

خطیبزاده درباره اظهارات نخست وزیر اسرائیل در مورد توافق احتمالی در وین گفت:

مخاطب آنچه که سران رژیم صهیونیستی میگویند واشینگتن و پایتختهای اروپایی است. مبنای اظهارات آنها همیشه ایجاد
جنگ روانی برای تاثیرگذاری در پایتختها و اقدامات ضد دیپلماسی است. ما به حرفهای آنها نه توجهی داریم و نه مبنای

قضاوت ما قرار میگیرد. آنها از متحدین خود باجخواهی میکنند.

وی در مورد نامه 250 نماینده مجلس به رئیس جمهور در مورد اخذ تضمین از آمریکا در مذاکرات وین گفت:

نمایندگان مردم میدانند که مذاکرهگنندگان ایران در وین با سرعت و دقت در تلاش هستند تا خطوط تعیین شده توسط شورای
عالی امنیت ملی پیگیری شود. اگر چنین نبود مدت زمان کمتری طول میکشید تا ما به توافق برسیم. یکی از مهمترین

تضامینی که در مذاکرات اعلام و به طور جدی پیگیری کردیم تضمینی است که به طور ذاتی برای جمهوری اسلامی ایران قائل
هستیم و آن هم برگشت پذیری سریع برنامههای ایران در صورت هرگونه توافق در وین است. نمایندگان مردم بزرگ ایران

اطمینان داشته باشند که ما در مورد آن صحبت میکنیم.

سعید خطیبزاده گفت:

حکم دادگاه انگلیس در خصوص بدهی به ایران نیز مدت هاست که صادر شده و روشن است که دولت انگلیس تاکنون قانون
گریزیهای پی در پی انجام داده است.

و با بیان اینکه رقم سود بدهی انگلیس به ایران مدت هاست روشن است افزود:
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مسیر مذاکرات پرداخت بدهی دولت انگلیس به ایران فارغ از مسیر مذاکرات وین است.

خطیبزاده درخصوص مذاکره مستقیم با آمریکا نیز اظهار داشت:

بارها آمریکاییها مذاکره مستقیم را درخواست کردند و میخواهند برخی موضوعات را در گفتوگوهای مستقیم با ما مطرح
کنند. دولت ترامپ نیز عین این درخواست را از ما میکرد و برداشت قطعی ما این بود که مثل سایر کارهای نمایشی ترامپ

یک نمایش زرد است که به اهداف سیاسی خود برسد. امروز به صورت غیرمستقیم Paper-Non موارد متعدد را با آمریکا رد و
بدل میکنیم. نمیشود آمریکاییها با سیاستهای یکسان نتایج متفاوتی را ببینند. اگر نتایج متفاوتی را میخواهند ببینند طبیعی

است که اقدام متفاوتی را باید انجام دهند.

خطیبزاده درخصوص سفر هیأت ایرانی به کره جنوبی و رایزنیهای انجام شده گفت:

هیأت جمهوری اسلامی ایران به درخواست طرف کرهای بعد از ملاقات معاون وزیر خاجه کره با آقای باقری در وین به سئول
رفت. همچنان هیچ اقدام عملی را از سوی کره شاهد نیستیم. متاسفیم دولت کره جنوبی به مسئولیت قطعی خود نگاه شکلی
دارد و مادامی که وجوه مردم ایران در بانکهای کره مسدود است هیچ موضوعی فراتر از این را در دستور کار دو کشور قرار
نمیدهیم البته فرآیندها در جریان است و هیچ فرآیندی را متوقف نکردیم و دولت کره بداند ما این روزها را فراموش نخواهیم

کرد.

وی در مورد حق آبه هیرمند نیز اظهار داشت:

برای ما یکی از مهمترین سنجههای مسئولیت پذیری هیأت حاکمه سرپرستی افغانستان، حق آبه است. آنچه در کلام گفته
میشود آبی به ایران نرسیده و این را به عنوان عمل غیرمسئولانه در پرونده هیأت حاکمه فعلی افغانستان ثبت کردیم. 

[1] وزارت امور خارجهبرچسب ها: 
[2] برجام
[3] تحریم
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